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Saker til handsaming

PS 98/16 Møteplan for formannskap og kommunestyre 2017

Rådmannen si tilråding:
Kommunestyret vedtek møteplan for kommunestyret i 2017 slik det går fram av saksutgreiinga.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 03.11.2016 
Saka vart utsett til neste møte i formannskapet.

Samrøystes vedteke med 6 røyster.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 03.11.2016

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016

PS 99/16 Godkjenning av protokoll frå forrige møte

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Protokollen godkjent

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016

PS 100/16 Anbodskonkurranse nytt bibliotek

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår kommunestyret til å ikkje gå vidare i saka om leige av lokale til nytt bibliotek 
på grunn av kommunen sin økonomiske situasjonen.
Aktuelle tilbydarar vert informert om formannskapet si innstilling til kommunestyret.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Fellesforslag frå AP, H, SP og V:
Ut frå ny saksinformasjon tilrår formannskapet kommunestyret å gå vidare med planar 
for nytt bibliotek på Granvin kulturhus.



Fellesforslag frå AP, H, SP og V blei samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Ut frå ny saksinformasjon tilrår formannskapet kommunestyret å gå vidare med planar 
for nytt bibliotek på Granvin kulturhus.

PS 101/16 Seljord Næringshage AS - søknad om tilskot til utviklingsprosjekt

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår kommunestyre til å gjere følgjande vedtak: 

Seljord kommune støttar ikkje søknaden frå Seljord Næringshage om finansiering av 
Utviklingsprosjekt for eit levande næringshagemiljø, nyetableringar og fleire arbeidsplassar i 
Seljord. Dette vert grunngjeve med at kommunen har få frie midlar som kan nyttast til å støtte 
eksterne prosjekt, kommunen finn det derfor rett å heller nytte eigne ressursar og tidlegare 
inngåtte avtaler for å ivareta dei områda som prosjektet fokuserer på. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 

Framlegg frå H og Ap v/ Halfdan Haugan
Seljord kommune støttar søknaden frå Seljord Næringshage om finansiering av 
Utviklingsprosjekt for eit levande næringshagemiljø, nyetableringar og fleire 
arbeidsplassar i Seljord med kr 500.000 i 2017.
Seljord kommune oppfordrar Seljord Næringshage til å søkje Telemark 
Fylkeskommune om utviklingsmidlar til denne satsinga.
Løyvinga vert dekt frå disposisjonsfond.

Framlegget frå H og Ap vart vedteke med 4 mot 3 røyster, Sp. og V. røysta i mot.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune støttar søknaden frå Seljord Næringshage om finansiering av 
Utviklingsprosjekt for eit levande næringshagemiljø, nyetableringar og fleire 
arbeidsplassar i Seljord med kr 500.000 i 2017.
Seljord kommune oppfordrar Seljord Næringshage til å søkje Telemark 
Fylkeskommune om utviklingsmidlar til denne satsinga.
Løyvinga vert dekt frå disposisjonsfond.

PS 102/16 Seljord Idrettslag - Søknad om stønad til renovering av garderobebygg 
på Eventyrøy og til bygging av garasje på Raudkleiv.

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår Kommunestyret til å fatte følgjande vedtak: 
Seljord kommune løyver ikkje midlar til Seljord idrettslag for den planlagde opprustinga av 
garderobeanlegg på Eventyrøy eller til bygging av garasje i Raudkleiv for løypemaskin i 2017. 



Grunnen til avslaget er at kommunen ikkje har frie midlar som kan prioriterast til idrettslaget si 
store utbygging. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 

Framlegg frå Ap og H v/ Gunnar Eilefstjønn
Seljord kommune etablerar ei bruksavtale med Seljord Idrettslag som gjev Seljord 
kommune rett til å benytte idrettsanlegget på Eventyrøy.
Det etablerast ei 5 årig avtale (2017-2021) der Seljord kommune betalar kr 200.000 pr 
år i denne perioden. Dei 5 fyrste åra er å sjå på som invisterigsperiode og etter endt 
periode reforhandlast avtala der årsbeløpet reduserast.
Inndekning i 2017 er Disposisjonsfond

Framlegget frå H og Ap vart vedteke med 4 mot 3 røyster, Sp. og V. røysta i mot.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune etablerar ei bruksavtale med Seljord Idrettslag som gjev Seljord 
kommune rett til å benytte idrettsanlegget på Eventyrøy.
Det etablerast ei 5 årig avtale (2017-2021) der Seljord kommune betalar kr 200.000 pr 
år i denne perioden. Dei 5 fyrste åra er å sjå på som invisterigsperiode og etter endt 
periode reforhandlast avtala der årsbeløpet reduserast.
Inndekning i 2017 er Disposisjonsfond

PS 103/16 Notodden kommune  - Søknad om økonomisk bidrag til Notodden 
Lufthavn

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår kommunestyret å fatte følgjande vedtak;  
Seljord kommune kan ikkje bidra med kr 200.000 til Notodden Lufthavn As slik 
Notodden kommune har søkt om. Grunnen til dette er at Seljord kommune ikkje kan 
prioritere dei få frie midlane kommunen disponerer til slik støtte utanfor kommunen.  

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune kan ikkje bidra med kr 200.000 til Notodden Lufthavn As slik 
Notodden kommune har søkt om. Grunnen til dette er at Seljord kommune ikkje kan 
prioritere dei få frie midlane kommunen disponerer til slik støtte utanfor kommunen.  

PS 104/16 Aasmundsen Bakeri - Søknad om utviklingsstøtte



Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår Formannskapet gjere følgjande vedtak; 
Seljord kommune løyver kr 250.000,- til Nærbakst AS for å sikre at Aasmundsens Bakeri AS 
blir verande i Seljord kommune. Dette føreset at Nærbakst AS/Aasmundsen Bakeri AS kjøper 
lokalane i Åsanvegen og startar å ruste dei opp. Løyvinga er av Næringsfond/ kraftfond for 
2017. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 

Framlegg frå Sp v/ Henry Mæland: 

Tillegg til rådmannen si tilråding:
Formannskapet ber kommunestyret om å vurdere ytterlegare støtte.

Samrøystes vedteke

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune løyver kr 250.000,- til Nærbakst AS for å sikre at Aasmundsens Bakeri AS 
blir verande i Seljord kommune. Dette føreset at Nærbakst AS/Aasmundsen Bakeri AS kjøper 
lokalane i Åsanvegen og startar å ruste dei opp. Løyvinga er av Næringsfond/ kraftfond for 
2017. 
Formannskapet ber kommunestyret om å vurdere ytterlegare støtte.

PS 105/16 FAU Seljord barneskule - Ber om utviding av opningstider ved Seljord 
symjehall

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår Kommunestyret til å fatte følgjande vedtak; 
Seljord kommune utvidar ikkje opningstidene til symjehall med 3-4 veker på hausten, dette vert 
grunngjeve med at kommunen har lite frie driftsmidlar og at for skulane – som er største 
brukarar, er gjeldande opningstid på nesten 6 månader pr. år tilfredsstillande.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune utvidar ikkje opningstidene til symjehall med 3-4 veker på hausten, dette vert 
grunngjeve med at kommunen har lite frie driftsmidlar og at for skulane – som er største 
brukarar, er gjeldande opningstid på nesten 6 månader pr. år tilfredsstillande.

PS 106/16 Søknad om midlar - Ungt entreprenørskap i Telemark

Rådmannen si tilråding:



Seljord kommune er positive til arbeidet til UE Telemark, men meiner finansieringa av Ungt 
entreprenørskap bør skje gjennom Telemark fylkeskommune og at arbeidet i hovudsak bør 
vere retta mot elevane i den vidaregåande skulen. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune er positive til arbeidet til UE Telemark, men meiner finansieringa av Ungt 
entreprenørskap bør skje gjennom Telemark fylkeskommune og at arbeidet i hovudsak bør 
vere retta mot elevane i den vidaregåande skulen. 

PS 107/16 Kommuneplan - handlingsdel med handlingsprogram, budsjett og 
økonomiplan med kommentarar 2017 - 2020
Innkomne merknader og innspel: 
Framlegg til Handlingsprogram 2017 - 2020 har jamfør Pbl.§11-4 vært til offentleg ettersyn i 30 
dagar. 
I høyringsperioden har budsjett og økonomiplan for 2015 - 2018 vert til politisk handsaming i 
formannskapet. Budsjett og økonomiplan  med formannskapet si tilråding til kommunestyret 
vart lagt ut til offentleg ettersyn, og det har kome innspel og merknader frå fleire instansar, 
hovudsakleg i høve til budsjett og økonomiplan, men også nokre kommentarar i høve til 
handlingsprogrammet.

Hovudpunkta er lagt inn i tabellen under, innspela fylgjer i sin heilskap som vedlegg til denne 
saka.

Innspela til budsjett og økonomiplan er gjeve med utgangspunkt i formannskapet si tilråding til 
kommunestyret i sak 106/16:

Forslagsstillar Innspel/ merknad Rådmannen sin kommentar
Norsk 
sjukepleieforbund, 
Seljord kommune, v 
/ HTV Marit Samland

NSF peikar på at formannskapet sitt 
framlegg vil gå utover kvaliteten på 
tenestene og at det ikkje gjev rom 
for gode prosessar. Å gå på akkord 
med kompetanse og kvalitet på 
tenestene vil også kunne få 
konsekvensar for å rekruttere og 
behalde tilsette. 
Samhandlingsreforma har ført til at 
kommunen har ansvar for å halde 
fram behandling som har starta på 
sjukehus og som ofte både er 
tidkrevjande og krav høg 
kompetanse. Seljord kommune har 
90% utnytting av øyeblikkeleg hjelp 
plassen, dette er høgt samanlikna 
med andre kommunar.

Seljord kommune må forhalde 
seg til gjeldande avtaleverk og 
lokale retningsliner for omstilling 
når det er planlagde endringar i 
organisasjonen. Det vil vera 
vanskeleg for arbeidsgjevar å ha 
gode prosessar med HTV og 
verneteneste og samstundes 
oppnå ei innsparing på 1% i 
2017.



Fagforbundet v/ HTV 
Vigdis Øverland

Naudsynt å ikkje redusere 
bemanninga innan PO3  pga. få 
sjukeheimsplassar og dermed 
dårlege pasientar. Reduksjon i 
pleiefaktoren kan føre til auka 
sjukefråvær. Effektivitetsanalysa er 
feil og bør derfor ikkje ligge til grun 
for reduksjon i talet på tilsette.
Seniortillegget kan ikkje fjernast då 
dette er ei framforhandla avtale.

Administrasjonen arbeider med å 
finne faktagrunnlaget og 
forklaringar på 
effektivitetsanalysa.

KS er blitt bedt om å vurdere 
om seniortillegget kan takas 
frå dei som alt har fått det, 
eller om dette berre kan 
omfatta dei som er i 
målgruppa etter at vedtaket er 
fatta.

Samarbeidsutvalet i 
Tussejuv barnehage

SU understrekar at vikarsituasjonen 
i barnehagen er krevjande og stabil 
bemanning er viktig.
Samarbeidsutvalet støttar fleire 
språkpraksisplassar  fullt ut og 
tenker at det vil vera eit "vinn, vinn" 
prosjekt.

Behov for leikeutstyr og andre 
vedlikehaldsoppgåver

Det vil bli utarbeidd ny 
bemanningsplan i 2017

Det er ikkje tatt høgde for 
ekstra ressursar til 
språkpraksisplassar.

Det er ikkje funne rom for 
leikeapparat og ekstra 
vedlikehald innan for 
budsjettramma.

Flatdal barnehage
Heddeli barnehage

Behov for leikeapparat  og nytt 
gjerde

Innspela er omtala under tiltak 
utanfor ramma.

Heddeli barnehage 
v/ samarbeidsutvalet

Behov for nytt leikeapparat.

Meir lagerplass
Språkpraksisplass kjøkken 

Innspela er omtala under tiltak 
utanfor ramma.

Flatdal barnehage v/ 
samarbeidsutvalet

Behov for nytt leikeapparat.

Flatdal barnehage er ikkje eigna for 
språkpraksisplass kjøkken

Behov for nytt gjerde

Innspela er omtala under tiltak 
utanfor ramma.

Utdanningsforbundet 
v/ HTV Bente 
Vogsland

For Utdanningsforbundet ser det 
ikkje ut til at ein kan ta bort 
seniortillegg for dei som allereie har 
det. 

Det er i dag stor slitasje på 
skuleleiarane, og dei bør få ein betre 
arbeidssituasjon. Det er viktig for 
dei som er i jobben i dag, men også 
for å gjere slike jobbar attraktive  
slik at folk vil ha dei.

Syner til tidlegare kommentar når 
det gjeld 

Det er ynskjeleg å styrke 
leiarfunksjonen i skulane, men 
det er ikkje funne rom for å 
finansiere eit slikt tiltak.



Kontaktlærarfunksjon i 
vaksenopplæringa.

Opplæring framandspråklege
Vikarar i barnehagen

FAU Seljord 
barneskule

Behov for kr 95 000 meir til 
lærebøker Syner til formannskapet si 

tilråding om auka budsjett til 
skulebøker

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår formannskapet/økonomiutvalet til å fatte fylgjande vedtak:

I samsvar med kommunelova § 45 nr. 3 vert årsbudsjett for 2017 lagt ut til alminneleg ettersyn i
14 dagar før den vert handsama av kommunestyret.
I samsvar med kommunelova § 44 nr. 7 vert økonomiplan med framlegg til vedtak lagt ut til
alminneleg ettersyn i 14 dagar før planen vert handsama i kommunestyret.

Rådmannen rår formannskapet/økonomiutvalet til å legge fylgjande framlegg til vedtak fram for
kommunestyret:

1. Kommunestyret vedtek Kommuneplan – Handlingsdel med budsjett og økonomiplan slik
det går fram av dokumentet Gul bok 2017 – 2020.

2. I medhald av eigedomsskattelova § 3 fyrste ledd bokstav c, vert det skrive ut
eigedomsskatt på verk og bruk med 0,7% av eigedomsskattetaksten.
Vedtektene for eigedomsskatt i Seljord kommune vedtatt av kommunestyret
13.12.2012. skal gjelde for eigedomsskatteåret 2017, jamfør eigedomsskattelova §10.
Det er tre terminar for betaling av eigedomsskatt jamfør eigedomsskattelova § 25.

3. Nytt låneopptak i 2017 kr 29.495.000 mill. (i tillegg kjem bruk av unytta lånemidlar kr
11.351.000). Lånegjelda vert avdrege i samsvar med "minste tillatne avdrag" som er lik
"attståande vekta levetid på kommunen sine anleggsmidlar", for tida omlag 32 år.

4. Investeringsbudsjettet vert vedteke slik det går fram av budsjettering 2A og 2B. Sum
investeringstiltak (inkl. utlån, andelar og avsetjingar) er i 2017 kr 58.718.000.

5. Driftsbudsjettet vert vedteke på netto programområdenivå slik det går fram av
budsjettskjema 1A og 1B.

6. Kommunale avgifter vert vedtekne etter prinsippet om sjølvkost.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Sak 106/16
Framlegg frå Ap og H:
Det forventast ei effektivisering på drifta av Seljord kommune på 1% i 2017 og at 
Rådmann ser på dei ulike avdelingar innom alle Programområde. Det å organisere 
drifta på ein rasjonell og kostnadseffektiv måte er ei overordna målsetjing med mest 
mogleg produksjon av tenester og mindre administrasjon. 



Vedteke med 4 mot 3 røyster

Innsparing PO1 (kr 250.000), innsparing PO3 (kr 600.000) og opphøyr av seniortillegg 
(kr 250 000) inngår i forventa effektivisering på 1%.

Samrøystes vedteke

PO3 Vidareutvikling av demensteam blir lagt inn med kr 213.000 (2.3.3.) – dekkast i 
ramma

Samrøystes vedteke

Framlegg frå V og Sp.:
Småskulen i Seljord har fri på torsdagar. På Flatdal skule er det ikkje SFO tilbod på 
torsdagar. På grunn av dette meiner vi at Seljord kommune legg opp til ein deltidskultur 
som i særleg grad råkar kvinner. For å råde bot på dette bed Formannskapet oom at 
Rådmannen kostnadsbereknar SFO for Flatdal skule og innarbeider desse kostnadane 
i budsjettet frå august 2017. Parallelt med dette ber Formannskapet Rådmannen om å 
utgreie dei økonomiske og faglege konsekvensane av  5- dagars skuleveke for 
barneskulen i heile kommunen.

Samrøystes vedteke

Utgreiing og kostnadsberekning av eit prøveprosjekt skal leggjast fram for 
kommunestyret i løpet av 1. kvartal 2017 med sikte på å kunne tilby skulemat i heile 
grunnskulen i Seljord kommune frå januar 2018. I samband med dette bed 
Formannskapet om at Rådmannen synleggjer økonomisk handlingsrom for å finansiere 
skulemattilbodet.

Samrøystes vedteke.

Framlegg frå Ap og H for budsjett 2017
Framlegg Finansiering

Disp. fond 
Sp 
og V

Ap og 
H

Avrøysting

Seljord Næringshage Kr. 500 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Seljord Idrettslag Kr. 200 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Prosjektleiar (søkolog) Kr. 700 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Lærebøker til 
barneskulen

Kr. 50 000 3 4 Samrøystes vedteke

IT-utstyr skulen Kr. 100 000 3 4 Samrøystes vedteke
Møtestad Seljord Kr. 100 000 4 Vedteke med 4 mot 3 

røyster
Vedlikehald kommunale 
vegar

Kr. 100 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Elektronisk fakturaflyt Kr. 187 000 3 4 Samrøystes vedteke

Framlegg frå Ap og H for økonomiplanperioden 2018 – 2020
Framlegg Finansiering Sp og Ap og Avrøysting



Disp. fond V H 
Seljord Idrettslag Kr 200 000 

årleg
4 Vedteke med 4 mot 3 

røyster

Framlegg frå Sp og V for budsjett 2017
Framlegg Finansiering Sp og 

V
Ap og 
H

Avrøysting

Fjerne seniortillegg Kr. 250 000 3 4 Samrøystes vedteke
Innsparing PO 1 Kr. 250 000 3 4 Samrøystes vedteke
Innsparing PO 3 (red. 
pleiefaktor)

Kr. 600 000 3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 3 
(redusere med ein 
turnuslege)

Kr 150 000 3 Fall mot 4 røyster

Utgifter PO 4 Bibliotek vert 
dekt av auka realvekst

Kr. 300 000 3 Fall mot 4 røyster

Utgifter PO2 Skule Kr. 350 000 3 Fall mot 4 røyster
Utgifter PO4 Tilskot til lag og 
organisasjonar

Kr. 200 000 3 Fall mot 4 røyster

Utgifter PO4 Styrking 
næringsfond

Kr. 200 000 3 Fall mot 4 røyster

Framlegg frå Sp og V for økonomiplanperioden 2018 – 2020
Framlegg Finansiering Sp og 

V
Ap og 
H

Avrøysting

Auka realvekst frå 0,33 til 
0,67

2018 
600.000, 
2019 1,1 mill. 
2020 1,8 mill.

3 4 Samrøystes vedteke

Fjerne seniortillegg Kr 250 000 
per år

3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 1 Kr 250 000 
per år

3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 3 (red. 
pleiefaktor)

2018 1,2 mill. 
2019 1,8 mill. 
2020 2,5 mill.

3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 3 
(redusere med ein 
turnuslege)

Kr. 350 000 
årleg

3 Fall mot 4 røyster 

Bibliotek vert dekt av 
auka realvekst

Kr. 600 000 
årleg

3 Fall mot 4 røyster

Oppsummering av formannskapet sine endringar i høve til rådmannen sitt 
budsjettframlegg: 



Formannskapets endringar (i driftsbudsjettet): PO/Ansvar 2017 2018 2019 2020 Sum
1 % effektivisering av drifta kr 2.716.000  1) PO 1-5 -1 616 000 0 0 0 -1 616 000
Bortfall seniortillegg PO 1-5 -250 000 0 0 0 -250 000
Innsparing PO 1 PO 1 -250 000 0 0 0 -250 000
Prosjektleiar (søkolog) PO 1 700 000 0 0 0 700 000
Lærebøker til barneskulen PO 2 50 000 0 0 0 50 000
Innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) PO 3 -600 000 -600 000 -1 200 000 -1 900 000 -4 300 000
Seljord Næringshage PO 4 500 000 0 0 0 500 000
Møtestad Seljord PO 4 100 000 0 0 0 100 000
Bruksavtale for Eventyrøy med Seljord idrettslag, 2017-2021 PO 4 200 000 200 000 200 000 200 000 800 000
Vedlikehald kommunale vegar (kantslått) PO 5 100 000 0 0 0 100 000
0,67 % realvekst i frie inntekter (opp frå 0,33 %) Ansvar 180 0 -600 000 -1 100 000 -1 800 000 -3 500 000
Effekt på netto driftsresultat (betring) -1 066 000 -1 000 000 -2 100 000 -3 500 000 -7 666 000
Betringa av netto driftsresultat vert sett av til disposisjonsfondet Ansvar 190 1 066 000 1 000 000 2 100 000 3 500 000 7 666 000
Budsjettbalanse 0 0 0 0 0

kr 2,5 mill. fom. 2018.

1)  Ekskl. bortfall seniortillegg, innsparing PO 1 og innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) 2017-nivået på kr 600.000, desse inngår i kr 2,716 mill.
Formannskapets innstilling om effektivisering på kr 2,716 mill i 2017 vert "omgjort" til rådmannens framlegg om å redusere driftsutgiftene med 

Innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) på kr 600.000 i 2017 inngår i rådmannens kr 2,5 mill. fom. 2018, men vert i tillegg auka med kr 0,6 mill i 2018 
(til kr 1,2 mill.) og ytterlegare kr 0,6 mill. i 2019 (til kr 1,8 mill.) og ytterlegare kr 0,7 mill. i 2020 (til kr 2,5 mill.).

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Det forventast ei effektivisering på drifta av Seljord kommune på 1% i 2017 og at 
Rådmann ser på dei ulike avdelingar innom alle Programområde. Det å organisere 
drifta på ein rasjonell og kostnadseffektiv måte er ei overordna målsetjing med mest 
mogleg produksjon av tenester og mindre administrasjon.

Vedteke med 4 mot 3 røyster

Innsparing PO1 (kr 250.000), innsparing PO3 (kr 600.000) og opphøyr av seniortillegg 
(kr 250 000) inngår i forventa effektivisering på 1%.

PO3 Vidareutvikling av demensteam blir lagt inn med kr 213.000 (2.3.3.) – dekkast i 
ramma

Småskulen i Seljord har fri på torsdagar. På Flatdal skule er det ikkje SFO tilbod på 
torsdagar. På grunn av dette meiner vi at Seljord kommune legg opp til ein deltidskultur 
som i særleg grad råkar kvinner. For å råde bot på dette bed Formannskapet oom at 
Rådmannen kostnadsbereknar SFO for Flatdal skule og innarbeider desse kostnadane 
i budsjettet frå august 2017. Parallelt med dette ber Formannskapet Rådmannen om å 
utgreie dei økonomiske og faglege konsekvensane av  5- dagars skuleveke for 
barneskulen i heile kommunen.

Utgreiing og kostnadsberekning av eit prøveprosjekt skal leggjast fram for 
kommunestyret i løpet av 1. kvartal 2017 med sikte på å kunne tilby skulemat i heile 
grunnskulen i Seljord kommune frå januar 2018. I samband med dette bed 
Formannskapet om at Rådmannen synleggjer økonomisk handlingsrom for å finansiere 
skulemattilbodet.
  
Framlegg Finansiering

Disp. fond 
Sp 
og V

Ap og 
H

Avrøysting

Seljord Næringshage Kr. 500 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Seljord Idrettslag Kr. 200 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Prosjektleiar (søkolog) Kr. 700 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster



Lærebøker til 
barneskulen

Kr. 50 000 3 4 Samrøystes vedteke

IT-utstyr skulen Kr. 100 000 3 4 Samrøystes vedteke
Møtestad Seljord Kr. 100 000 4 Vedteke med 4 mot 3 

røyster
Vedlikehald kommunale 
vegar

Kr. 100 000 4 Vedteke med 4 mot 3 
røyster

Elektronisk fakturaflyt Kr. 187 000 3 4 Samrøystes vedteke
Seljord Idrettslag Kr 200 000 

årleg
4 Vedteke med 4 mot 3 

røyster
Fjerne seniortillegg Kr. 250 000 3 4 Samrøystes vedteke
Innsparing PO 1 Kr. 250 000 3 4 Samrøystes vedteke
Innsparing PO 3 (red. 
pleiefaktor)

Kr. 600 000 3 4 Samrøystes vedteke

Auka realvekst frå 0,33 til 
0,67

2018 
600.000, 
2019 1,1 mill. 
2020 1,8 mill.

3 4 Samrøystes vedteke

Fjerne seniortillegg Kr 250 000 
per år

3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 1 Kr 250 000 
per år

3 4 Samrøystes vedteke

Innsparing PO 3 (red. 
pleiefaktor)

2018 1,2 mill. 
2019 1,8 mill. 
2020 2,5 mill.

3 4 Samrøystes vedteke

Oppsummering av formannskapet sine endringar i høve til rådmannen sitt buds 
jettframlegg: 
Formannskapets endringar (i driftsbudsjettet): PO/Ansvar 2017 2018 2019 2020 Sum
1 % effektivisering av drifta kr 2.716.000  1) PO 1-5 -1 616 000 0 0 0 -1 616 000
Bortfall seniortillegg PO 1-5 -250 000 0 0 0 -250 000
Innsparing PO 1 PO 1 -250 000 0 0 0 -250 000
Prosjektleiar (søkolog) PO 1 700 000 0 0 0 700 000
Lærebøker til barneskulen PO 2 50 000 0 0 0 50 000
Innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) PO 3 -600 000 -600 000 -1 200 000 -1 900 000 -4 300 000
Seljord Næringshage PO 4 500 000 0 0 0 500 000
Møtestad Seljord PO 4 100 000 0 0 0 100 000
Bruksavtale for Eventyrøy med Seljord idrettslag, 2017-2021 PO 4 200 000 200 000 200 000 200 000 800 000
Vedlikehald kommunale vegar (kantslått) PO 5 100 000 0 0 0 100 000
0,67 % realvekst i frie inntekter (opp frå 0,33 %) Ansvar 180 0 -600 000 -1 100 000 -1 800 000 -3 500 000
Effekt på netto driftsresultat (betring) -1 066 000 -1 000 000 -2 100 000 -3 500 000 -7 666 000
Betringa av netto driftsresultat vert sett av til disposisjonsfondet Ansvar 190 1 066 000 1 000 000 2 100 000 3 500 000 7 666 000
Budsjettbalanse 0 0 0 0 0

kr 2,5 mill. fom. 2018.

1)  Ekskl. bortfall seniortillegg, innsparing PO 1 og innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) 2017-nivået på kr 600.000, desse inngår i kr 2,716 mill.
Formannskapets innstilling om effektivisering på kr 2,716 mill i 2017 vert "omgjort" til rådmannens framlegg om å redusere driftsutgiftene med 

Innsparing PO 3 (redusere pleiefaktor) på kr 600.000 i 2017 inngår i rådmannens kr 2,5 mill. fom. 2018, men vert i tillegg auka med kr 0,6 mill i 2018 
(til kr 1,2 mill.) og ytterlegare kr 0,6 mill. i 2019 (til kr 1,8 mill.) og ytterlegare kr 0,7 mill. i 2020 (til kr 2,5 mill.).

PS 108/16 Prosjekt VandreTelemark søker om midlar til drift 2017
Pr. 15.11.16 er omlag kr 67.000,- ikkje disponert av Næringsfond/kraftfond 2016. 

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår Formannskapet gjere følgjande vedtak: 



Seljord kommune løyver kr 20.000,- til arbeidet med å vidareføre VandreTelemark. 
Kommunen kan vere open for å delta i neste modell for drift av VandreTelemark når 
denne er på plass. Løyvinga er av Næringsfond/ kraftmidlar. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune løyver kr 20.000,- til arbeidet med å vidareføre VandreTelemark. 
Kommunen kan vere open for å delta i neste modell for drift av VandreTelemark når 
denne er på plass. Løyvinga er av Næringsfond/ kraftmidlar. 

PS 109/16 Visit Telemark AS - Finansiering av basistenester

Rådmannen si tilråding:

Rådmannen rår formannskapet til å fatte følgjande vedtak: 
Seljord kommune ser positivt på forslag til organisasjons- og finansieringsmodell etter  
Telemarksmodellen for det organiserte reiselivsapparatet i Telemark.
Seljord kommune ynskjer å inngå i ein samarbeidsmodell mellom kommunen og Visit 
Telemark.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune ser positivt på forslag til organisasjons- og finansieringsmodell etter  
Telemarksmodellen for det organiserte reiselivsapparatet i Telemark.
Seljord kommune ynskjer å inngå i ein samarbeidsmodell mellom kommunen og Visit 
Telemark.

PS 110/16 Prosjekt Opplevingsvegen om Nutheim - Omprioritering av tiltaksliste 
Gvammen-Århus

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet rår Kommunestyret å fatte fylgjande vedtak: 
Seljord kommune sluttar seg til omprioritert liste over tiltak langs E134 
Gvammen/Århus, Opplevingsvegen om Nutheim, slik den fylgjer vedlagt denne saka.  

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Rådmannen si tilråding samrøystes vedteke.



Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune sluttar seg til omprioritert liste over tiltak langs E134 
Gvammen/Århus, Opplevingsvegen om Nutheim, slik den fylgjer vedlagt denne saka.  

PS 111/16 Møteplan for formannskap og kommunestyre 2017

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet vedtek møteplan for formannskapet i 2017 slik det går fram av saksutgreiinga.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 

Rådmannen endrar framlegg til møteplan for formannskapet frå 19.01.16 til 12.01.16 
og for kommunestyret frå 02.02.16. til 09.02.16
Samrøystes vedteke

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Formannskap Kommunestyre

12. januar med politiråd 9. februar
2. mars 30. mars
20. april 
11. mai med politiråd 18. mai
8. juni 15. juni – strategimøte (dagmøte)

24. august med politiråd 14. september
28. september
26. oktober 9. november
16. november med politiråd
28. og 30. november – budsjettmøte 14. desember – budsjettmøte (dagmøte)

PS 112/16 Høyringssvar  Konseptvalgutredning E 134 Gvammen -Vågslid

Rådmannen si tilråding:
Formannskapet gjev fylgjande uttale til KVU for E134 Gvammen-Vågsli:

 Seljord kommune rår til at E134 mellom Gvammen og Vågsli byggjas ut i ein ny korridor 
– korridor nord. Grunngjevinga for dette er redusert reisetid, betre stigningstilhøve og at 
prosjektet vil vere eit stort bidrag til å gjøre E134 til eit effektivt hovudvegsamband 
mellom austlandet og vestlandet. Ein må leggje til grunn at arbeidet med KVU for arm 
til Bergen vert sett i gang så raskt som mogleg.

 For å få størst mogleg nytteverdi lokalt rår Seljord kommune til at det må sikras gode 
tilkoplingar til det øvrige vegnettet i prosjektområdet. 

 Seljord kommune rår til at E134 vert tatt med i handsaminga av NTP 2018-2029, og at 
det vert sett i gang arbeid med kommunedelplan for heile området mellom 
Saggrenda/Kongsberg og Vågsli så raskt som mogleg. Grunngjevinga for dette er at 
det er av stor verdi og sjå heile strekninga i samanheng. 



Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Framlegg frå H og Ap v/ Jon Svartdal
Seljord kommune går inn for korridor sør. Dette alternativet vil vera ein naturleg 
konsekvens av Mælefjelltunnellen, og vil vera den stuttaste vegen for den trafikken som 
skal gå mellom Vestlandet og Grenland/Europa, det bør vera av nasjonal interesse. 
Korridor sør kan byggast etappevis slik at ein får nytte av høgare vegstandard gradvis, 
og frå eit tidlegare tidspunkt. Tidsfaktoren er viktig. Denne måten å bygge på er også 
tilpassa eksisterande finansieringsmodell, dersom korridor nord skal byggast må der 
koma pengar til veg mykje raskare, og i mykje større målestokk enn tidlegare. Korridor 
sør vil vera til nytte for regional og lokal trafikk mellom eksisterande kommunesentra og 
for eksisterande næringsliv, og det vil ikkje korridor nord vera. Eksisterande næringsliv 
nær korridor sør vil etter alt å dømme få vesentleg tilbakegang dersom ein vel korridor 
nord. Noko slikt vil ikkje skje langs korridor nord dersom ein vel korridor sør. Ein kan 
ikkje rekne med knoppskyting langs korridor nord eller nokon annan stad som vil vega 
opp for eventuell tilbakegang langs korridor sør, fordi det manglar tyngdepunkt der som 
kan generere vekst. Å bevare livskraftig næringsliv er av nasjonal interesse. Korridor 
sør bind også saman eit heilskapleg nettverk av stamvegar, med Rv 41 og Rv 36, det 
bør vera av nasjonal interesse. Eit slikt nettverk blir mykje meir kronglete med korridor 
nord, særleg mot vest frå Rv 41. 
KVU-en er i tillegg misvisande, fordi det er usynleg at det ved å velja korridor nord vil 
vera nødvendig å bygge  ein relativt lang tunnell på ein del av strekninga Gvammen – 
Svartdal. Dersom ein skal gjera eit konseptval, bør ein også ha meir informasjon om 
nemnt opprusting av tilknyttingsvegar til korridor nord. Det burde vera med i konseptet, 
elles kan ein ikkje rekne med at det blir realisert, hovudtrasèen blir krevjande nok å 
finansiere. Dersom ein vel korridor nord, vil det truleg bli stopp på vesentlege 
vegutbyggingar langs med eksisterande trase, i påvente av bygging av korridor nord, 
og det vil truleg ta tid etter ei kostbar nybygging før det kjem noko særleg meir 
vegmidlar til området. Det vil vera dobbelt ille for eksisterande næringsliv i Vest-
Telemark. Dersom korridor nord blir valt, må ein derfor starte med opprusting av 
eksisterande trase straks. Korridor sør gjev ei innsparing på 36 minutt i høve til dagens 
trase, korridor nord sparer inn 51 minutt, og er dermed 15 minutt raskare enn korridor 
sør. Desse 15 minutta er bare til fordel for gjennomgangstrafikken, og er etter Seljord 
kommune si meining ikkje nok til å konkurrere ut korridor sør. Desse argumenta er 
Seljord kommune sin grunn til å velja korridor sør som den beste løysinga.

Framlegg frå Sp. v/ Beate Marie Dahl Eide
Seljord kommune er klare på at "ny" E134 gjennom Vest Telemark må inn i NTP 2018-
2029 som eit høgt priortera utbyggingsprosjekt på den viktigaste aust-vestforbindelsen.
Seljord kommune meiner at den utarbeida KVUen på strekninga er eit for spinkelt 
grunnlag til å ta endeleg stilling til trasèvalg.
Det må utarbeidast konsekvensanalyser for begge alternativa som visar verknaden av 
naturinngrep, for viktige kulturlandskapsområde, for viktige sidegreiner og lokale 
verknader for bosetting og næringsliv.

Seljord kommune går i mot bruk av statleg plan på strekninga, og viser mellom anna til 
at Seljord og Hjartdal kommuner har arbeidd effektivt med tidlegare reguleringar på 
E134.

Framlegget frå H. og Ap. med tillegget frå Sp. vart vedteke med 5 mot 2 røyster. V og 
ein representant frå H røysta for rådmannen sitt framlegg.



Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Seljord kommune går inn for korridor sør. Dette alternativet vil vera ein naturleg 
konsekvens av Mælefjelltunnellen, og vil vera den stuttaste vegen for den trafikken som 
skal gå mellom Vestlandet og Grenland/Europa, det bør vera av nasjonal interesse. 
Korridor sør kan byggast etappevis slik at ein får nytte av høgare vegstandard gradvis, 
og frå eit tidlegare tidspunkt. Tidsfaktoren er viktig. Denne måten å bygge på er også 
tilpassa eksisterande finansieringsmodell, dersom korridor nord skal byggast må der 
koma pengar til veg mykje raskare, og i mykje større målestokk enn tidlegare. Korridor 
sør vil vera til nytte for regional og lokal trafikk mellom eksisterande kommunesentra og 
for eksisterande næringsliv, og det vil ikkje korridor nord vera. Eksisterande næringsliv 
nær korridor sør vil etter alt å dømme få vesentleg tilbakegang dersom ein vel korridor 
nord. Noko slikt vil ikkje skje langs korridor nord dersom ein vel korridor sør. Ein kan 
ikkje rekne med knoppskyting langs korridor nord eller nokon annan stad som vil vega 
opp for eventuell tilbakegang langs korridor sør, fordi det manglar tyngdepunkt der som 
kan generere vekst. Å bevare livskraftig næringsliv er av nasjonal interesse. Korridor 
sør bind også saman eit heilskapleg nettverk av stamvegar, med Rv 41 og Rv 36, det 
bør vera av nasjonal interesse. Eit slikt nettverk blir mykje meir kronglete med korridor 
nord, særleg mot vest frå Rv 41. 
KVU-en er i tillegg misvisande, fordi det er usynleg at det ved å velja korridor nord vil 
vera nødvendig å bygge  ein relativt lang tunnell på ein del av strekninga Gvammen – 
Svartdal. Dersom ein skal gjera eit konseptval, bør ein også ha meir informasjon om 
nemnt opprusting av tilknyttingsvegar til korridor nord. Det burde vera med i konseptet, 
elles kan ein ikkje rekne med at det blir realisert, hovudtrasèen blir krevjande nok å 
finansiere. Dersom ein vel korridor nord, vil det truleg bli stopp på vesentlege 
vegutbyggingar langs med eksisterande trase, i påvente av bygging av korridor nord, 
og det vil truleg ta tid etter ei kostbar nybygging før det kjem noko særleg meir 
vegmidlar til området. Det vil vera dobbelt ille for eksisterande næringsliv i Vest-
Telemark. Dersom korridor nord blir valt, må ein derfor starte med opprusting av 
eksisterande trase straks. Korridor sør gjev ei innsparing på 36 minutt i høve til dagens 
trase, korridor nord sparer inn 51 minutt, og er dermed 15 minutt raskare enn korridor 
sør. Desse 15 minutta er bare til fordel for gjennomgangstrafikken, og er etter Seljord 
kommune si meining ikkje nok til å konkurrere ut korridor sør. Desse argumenta er 
Seljord kommune sin grunn til å velja korridor sør som den beste løysinga.

Seljord kommune er klare på at "ny" E134 gjennom Vest Telemark må inn i NTP 2018-
2029 som eit høgt priortera utbyggingsprosjekt på den viktigaste aust-vestforbindelsen.
Seljord kommune meiner at den utarbeida KVUen på strekninga er eit for spinkelt 
grunnlag til å ta endeleg stilling til trasèvalg.
Det må utarbeidast konsekvensanalyser for begge alternativa som visar verknaden av 
naturinngrep, for viktige kulturlandskapsområde, for viktige sidegreiner og lokale 
verknader for bosetting og næringsliv.

Seljord kommune går i mot bruk av statleg plan på strekninga, og viser mellom anna til 
at Seljord og Hjartdal kommuner har arbeidd effektivt med tidlegare reguleringar på 
E134.

PS 113/16 Høyring - Forslag til effektivisering av lokal struktur - nærpolitireforma 
i Sør-Øst Politidistrikt
Relatert til politiet si målsetjing om å "skape tryggleik der folk bur og ferdes", meiner Seljord 
kommune at det er viktig å vurdere plasseringa av lensmannskontoret i forhold til trafikkmengde 
på hovudferdselsåra E134 som går gjennom Seljord, og vidare peike på den korte avstanden ei



lokalisering i Seljord sentrum vil ha i høve til Århus - Gvammen tunellen. Seljord utgjer også
eit knutepunkt for RV 41 mot Kristiansand og RV 36 mot Skien og Porsgrunn. Ei plassering av 
lensmannskontoret i Seljord vil vera tenleg i høve til utrykking og generelt ei gunstig plassering i 
høve til veg og trafikkmengde.

Seljord kommune vil som eit apropos til målsetjinga om å "skape tryggleik der folk bur og 
ferdes", også setje fokus på Seljord som samlingspunkt for store mengder besøkande. Seljord 
kommune har i perioden april - september omlag 200.000 gjester, mykje av dette er relatert til 
ulike
festivalar, med Dyrskun` som hovudattraksjon med over 90 000 besøkande over tre
dagar. I samband med festivalane vert lokalt lensmannskontor nytta som KO for
tenestene.

Både ambulansetenesta og legevakt er lokalisert i Seljord sentrum og dekkjer kommunane 
Kviteseid og Seljord. Dette er viktige samarbeidspartar både i samband med festivalar og elles, 
og vi meiner at dette kan vera eit positivt element for politietaten i samband val av 
lokaliseringsstad for lensmannskontoret. Seljord Røde Kors Hjelpekorps og Sivilforsvaret er 
også lokalisera i Seljord sentrum, og er sentrale samarbeidsaktørar ved redningsaksjoner.

Politimeisteren skriv i si tilråding at "Seljord lensmannskontor har uoppsigelige lokaler til 
1.9.2021, mens dagens kontorer i Kviteseid må utbedres for å huse flere ansatte." Seljord 
kommune vil i den samanheng understreke at Seljord lensmannskontor har gode lokale med 
mogelegheit for utviding, samt arrestlokale i tilknyting til desse. Seljord har 5 celler som er 
plassert i tilknyting til lensmannskontoret, dvs. sentralt plassert i høve til både dei som kjem 
lengst vestfrå, og for dei som kjem frå aust.
Det bør også leggjast vekt på at kontoret er sentralt lokalisert og er lett tilgjengeleg for 
publikum. Lensmannskontoret si tilgjengelegheit for ålmenta er viktig, også for dei som er 
avhengig av å nytte kollektiv transport, i så måte vil Seljord vera ei gunstig plassering med 
gode bussforbindelsar i ulike retningar.

Seljord kommune er kjent med at det har vore stabilitet blant tilsette og når det har vore
behov for rekruttering av nye medarbeidarar til Seljord Lensmannskontor så har tilgangen på 
på kvalifisert arbeidskraft vore god. Lensmannskontoret har også hatt Politistudentar og dette 
er viktig for å sikre fagkompetanse frametter.
Seljord har over lengre tid vore ein kommune i vekst, ikkje minst med tanke på handel
og vekst i arbeidsplassar og er i dag eit handelsenter i Vest-Telemark. Seljord kommune ser 
derfor plasseringa av lensmannskontoret i Seljord som ei naturleg vidareføring av den veksten
som er i Seljord.

Seljord kommune ber om at dei nemnde tilhøve blir lagt vekt på i samband med det
vidare arbeide med lokalisering av tenestestad for kommunane Kviteseid, Nissedal og Seljord.

Andre moment i Nærpolitireformen:
Seljord kommune meiner det er ein del oppgåver og stabsfunksjonar som naturleg kan leggast 
til eit lensmannskontor i Seljord. Eit døme på ein slik spesialfunksjon som bør liggje til Seljord 
er trafikkansvarleg/ koordinator i Telemark, dette vil vera ein naturleg konsekvens av tett 
plassering opp til E134, Rv36, Rv41 og det vil vera ein fordel å legge stabsfunksjonen til ein 
tenestestad lokalisert forholdsvis midt i fylket.

Rådmannen si tilråding:
Seljord kommune stiller seg positiv til intensjonen med nærpolitireforma, men er ueinig i at 
Kviteseid er valt som tenestestad for Nissedal, Kviteseid og Seljord. Seljord kommune meiner 
at Seljord lensmannskontor vil vera det beste alternativet for lokalisering av tenestestad, med 
den grunngjevinga som går fram av saksutgreiinga. 



Vidare vil formannskapet peike på Seljord som ei geografisk hensiktsmessig lokalisering for 
trafikkansvarleg/ koordinator i Telemark. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016 
Framlegg frå Ap. v/ Halfdan Haugan
Ordførar og rådmann får fullmakt til å utarbeide endeleg høyringsuttale som blir sendt til 
formannskapet sine medlemmer til godkjenning.

Samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 24.11.2016
Ordførar og rådmann får fullmakt til å utarbeide endeleg høyringsuttale som blir sendt til 
formannskapet sine medlemmer til godkjenning.


